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Innstilling fra transport- og kommunikasjonsko-
miteen om Representantforslag fra stortingsrepre-
sentantene Mímir Kristjánsson og Sofie Marhaug
om en statlig redningspakke for Ryfast

Til Stortinget

Bakgrunn
I dokumentet fremmes følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen fremme forslag om en
redningspakke for Ryfast i form av økte statlige bidrag
som vesentlig reduserer bompengebelastningen for bil-
istene som i dag bruker sambandet.»

Det vises til dokumentet for nærmere redegjørelse
for forslaget.

Sakens dokumenter er tilgjengelige på sakssiden på
stortinget.no.

Komiteens behandling
Samferdselsminister Jon-Ivar Nygård har uttalt seg

til forslaget i brev av 20. februar 2025. Brevet følger som
vedlegg til denne innstillingen.

Komiteens merknader
Ko m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  J o n e  B l i k r a ,  To m  E i n a r  K a r l s e n  o g

M a r t e  M j ø s  Pe r s e n ,  f r a  H ø y r e ,  L i v  K a r i
E s k e l a n d ,  Tr o n d  H e l l e l a n d  o g  E r l e n d
L a r s e n ,  f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  l e d e r e n  S i g b j ø r n
G j e l s v i k ,  G e i r  A d e l s t e n  I v e r s e n  o g  G e i r
I n g e  L i e n ,  f r a  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  M o r t e n
S t o r d a l e n  o g  F r a n k  E d v a r d  Sv e ,  f r a  S o s i a -
l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  M o n a  Fa g e r å s ,  o g  f r a
Ve n s t r e ,  G u r o  H o l m  S k i l l i n g s t a d , viser til
Representantforslag 68 S (2024–2025) fra stortingsre-
presentantene Mímir Kristjánsson og Sofie Marhaug
om en statlig redningspakke for Ryfast. Ko m i t e e n
viser til at forslagsstillerne mener det er grunn til
bekymring for at bompengebelastningen for å bruke
sambandet har blitt langt høyere enn hva som var forut-
setningen ved oppstart. Høye bompengetakster fører til
at færre kan bruke veien, noe som igjen vil øke bompen-
geregningen for dem som må bruke veien. Forslagsstil-
lerne viser til stortingsvedtak nr. 725 (2023–2024), hvor
Stortinget vedtok å be

«… regjeringen foreta en gjennomgang av bompen-
geprosjektet Ryfast, og snarest komme tilbake til Stortin-
get med tiltak som vil redusere bompengebelastningen
for pendlere.»

Ko m i t e e n  viser til at vedtaket hittil ikke har gitt
noen forbedring av vilkårene i Ryfast-sambandet.

Ko m i t e e n  viser til statsrådens svarbrev av
20. februar 2025 og merker seg statsrådens synspunkter
fra behandlingen av Dokument 8:117 S (2023–2024), jf.
Innst. 386 S (2023–2024), om at et redusert passerings-
tak vil rette seg mot pendlere og storbrukere av Ryfast
direkte. Ko m i t e e n  merker seg videre at statsråden
ikke tar til orde for å tilby mer statlige midler for å redu-
sere bompengebelastningen i Ryfast.
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Ko m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  S o -
s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i , viser til at takst- og
innkrevingsopplegget i Ryfast er behandlet i Prop. 109 S
(2011–2012) og i Prop. 44 S (2019 –2020). I tillegg er jus-
terte rammer for prosjektet behandlet i Prop. 54 S
(2020–2021) og økt kostnadsramme i Prop. 59 S (2021–
2022). F l e r t a l l e t  viser til at lokalpolitiske vedtak hele
veien har blitt lagt til grunn for Stortingets behandling
av finansieringsopplegget.

F l e r t a l l e t  viser til at representantforslag tilsva-
rende det som i dag foreligger fra Rødt, har blitt behand-
let av Stortinget i juni 2024, den gang gjennom et repre-
sentantforslag fra Fremskrittspartiet om å redusere
bompengebelastningen i Ryfast – Dokument 8:117 S
(2023–2024), jf. Innst. 386 S (2023–2024).

F l e r t a l l e t  viser til at Stortinget vedtok å be regje-
ringen ta en gjennomgang av bompengeprosjektet Ry-
fast, og snarest komme tilbake til Stortinget med tiltak
som vil redusere bompengebelastningen for pendlere.

F l e r t a l l e t  er enig i at prisen for reisende i Ryfast
har blitt for høy. F l e r t a l l e t  viser til at det er viktig for
legitimiteten til bompengeprosjekter at den samlede
belastningen ikke fremstår urimelig, og står i stil med
det man får igjen. Når bompengebelastningen blir så
høy at en vanlig familie ikke har råd til å bruke samban-
det til for eksempel pendling, uteblir de store gevinste-
ne som kommer med en utvidet bo- og arbeidsregion,
og legitimiteten til bompengeprosjektet blir svekket.

E t  a n n e t  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  S o s i a l i s -
t i s k  Ve n s t r e p a r t i , registrerer at en vesentlig andel
av utenlandske kjøretøy i dag ikke betaler bompenger i
Norge, og at dette også er med på å svekke legitimiteten
til bompengeordningene. D e t t e  f l e r t a l l e t  viser til
behandlingen av Dokument 8:117 S (2023–2024), der
statsråden viser til pågående arbeid med å sikre innkre-
ving av bompenger fra utenlandske kjøretøy. D e t t e
f l e r t a l l e t  mener det haster å få på plass bilaterale av-
taler med flere land enn Nederland, og forventer at re-
gjeringen følger opp dette arbeidet til gode for alle
bompengeprosjekt i Norge.

E t  t r e d j e  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  H ø y -
r e ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,
fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen gjenoppta dialogen
med garantistene for Ryfast og snarest komme tilbake
til Stortinget med tiltak som vil redusere bompengebe-
lastningen i prosjektet.»

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  støtter forslaget subsidiært.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  o g
S e n t e r p a r t i e t  viser til at statsråden i sitt svarbrev
skriver at han er klar til å redusere passeringstaket der-
som garantistene blir enige. Dette virkemiddelet var
også det statsråden selv trakk fram som et treffsikkert
tiltak da Stortinget behandlet Dokument 8:117 S (2023–
2024). D i s s e  m e d l e m m e r  understreker at fylkes-
kommune og næringsliv ikke er fornøyde med de tilta-
kene statsråden så langt har lagt på bordet som forslag
til å imøtekomme den krevende situasjonen som bru-
kere av sambandet opplever. Det er ikke nok å skyve an-
svar og kostnader over på næringsliv, bilister,
fylkeskommune og kommune som sitter med garanti-
ansvar. D i s s e  m e d l e m m e r  mener derfor at statsrå-
den ytterligere må søke å finne gode innganger sammen
med garantistene for å redusere de reelle kostnadene
for brukerne.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  merker seg at Fremskrittspartiets forslag om
økt statlig finansieringsandel i prosjektet rv. 13 Ryfast,
jf. Dokument 8:117 S (2023–2024), jf. Innst. 386 S (2023–
2024), ble stemt ned med 85 mot 18 stemmer, hvor Rødt
var eneste parti som stemte med Fremskrittspartiet.

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg at Rødt forsøker
å følge opp Fremskrittspartiets nedstemte forslag 6–7
måneder senere, samtidig med at regjeringen jobber
med å følge opp flertallsvedtaket.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til statsrådens svar-
brev, som redegjør for hvordan flertallsvedtaket følges
opp, og det går frem at regjeringen er klar til å redusere
passeringstaket dersom garantistene Stavanger kom-
mune og Rogaland fylkeskommune blir enige.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  viser til
svar på spørsmål 1125, datert 13. februar 2025, om im-
plementering av EETS-direktivet. Dette dreier seg om
interoperabilitet mellom elektroniske bompenge-
systemer og tilrettelegging for utveksling av opplysnin-
ger mellom medlemslandene om manglende
bompengebetaling i EU (EETS-direktivet), og å ta dette
inn i EØS-avtalen. Dette vil sikre at også utenlandske
bilister i større grad betaler bompenger, og vi ber stats-
råden presse på for å få fortgang i disse prosessene. Det
viktigste tiltaket for å sikre at flere utenlandske lette kjø-
retøy betaler bompenger, er å sikre tilgang til informa-
sjon i flere lands kjøretøyregistre i etterkant av at EETS-
direktivet trer i kraft i EØS-området.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t  er enig med statsråden i at bompengeprosjekter
trenger langsiktig forutsigbarhet om økonomi og finan-
siering, og at økt statlig bidrag til Ryfast spesielt vil kun-
ne gi uheldig presedensvirkning. Samtidig vil disse
medlemmer minne om at tilskuddsordningen for redu-
serte bompengetakster utenfor byområdene er et virke-
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middel som kan løse flere lokale utfordringer uten å
sette presedens eller gi særfordeler for enkelte prosjekt.
Disse medlemmer mener det er svært viktig at ordning-
en videreføres, og at den også bør styrkes.

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg at garantistene
ikke ønsker å redusere passeringstaket, og at statsråden
i sitt svarbrev ikke skisserer andre alternative løsninger
som reduserer belastningen for pendlerne. Av hensyn til
de berørte, både innbyggere, næringsliv og kommune-
ne, mener d i s s e  m e d l e m m e r  at statsråden bør gjen-
oppta dialogen med de lokale partene i avtalen, for å re-
dusere bompengebelastningen i Ryfast.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  vil avvikle den særnorske bompengeordnin-
gen og mener at bompengebelastningen i
Ryfastprosjektet er uholdbar. Nye veiprosjekter bygges
for at folk skal bruke dem. Når staten skattlegger bruk
av veien så høyt at folk ikke kan kjøre der, så er det en
bristende forutsetning for prosjektet. D i s s e  m e d -
l e m m e r  viser til at Fremskrittspartiet har forsøkt å få
redusert bompengebelastningen i Ryfast-prosjektet tid-
ligere, jamfør Dokument 8:117 S (2023–2024). I behand-
lingen av denne saken ble følgende vedtatt:

«Stortinget ber regjeringen foreta en gjennomgang
av bompengeprosjektet Ryfast, og snarest komme tilba-
ke til Stortinget med tiltak som vil redusere bompenge-
belastningen for pendlere.»

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg at regjeringen
foreløpig har valgt å ikke innrette seg etter Stortingets
vilje i denne saken om å få redusert bompengebelast-
ningen, især for pendlerne. D i s s e  m e d l e m m e r  me-
ner at bompengebelastningen i prosjektet er altfor høy,

og at staten må ta et større ansvar for finansieringen av
Ryfast slik at bompengeregningen blir lavere for alle bil-
ister som benytter veien.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer på denne bak-
grunn følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen snarest fremme forslag
om økt statlig andel i prosjektet rv. 13 Ryfast, slik at
bompengebelastningen kan reduseres for alle.»

Forslag fra mindretall
Forslag fra Fremskrittspartiet:
Forslag 1

Stortinget ber regjeringen snarest fremme forslag
om økt statlig andel i prosjektet rv. 13 Ryfast, slik at
bompengebelastningen kan reduseres for alle.

Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av medlemmene i ko-

miteen fra Høyre, Senterpartiet og Fremskrittspartiet.

Ko m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser
til representantforslaget og rår Stortinget til å gjøre føl-
gende

v e d t a k :

Stortinget ber regjeringen gjenoppta dialogen med
garantistene for Ryfast og snarest komme tilbake til
Stortinget med tiltak som vil redusere bompengebelast-
ningen i prosjektet.

Oslo, i transport- og kommunikasjonskomiteen, den 1. april 2025

Sigbjørn Gjelsvik Frank Edvard Sve
leder ordfører



Statsråden 

Postadresse: Postboks 8010 Dep 0030 Oslo 
Kontoradresse: Akersg. 59 Telefon* 22 24 90 90 

Org no.: 972 417 904 

Dokument 8:68 S (2024–2025) fra Mímir Kristjánsson og Sofie Marhaug 
om en statlig redningspakke for Ryfast 

Jeg viser til brev av 4. februar 2025 om representantforslag dokument 8:68 S (2024–2025) 
om en statlig redningspakke for Ryfast. Representantene fremmer følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen fremme forslag om en redningspakke for Ryfast i form av økte 
statlige bidrag som vesentlig reduserer bompengebelastningen for bilistene som i dag bruker 
sambandet.»  

Stortinget er godt kjent med dagens takst- og innkrevingsopplegg i Ryfast gjennom 
behandlingen av forutsetningene ved utbygging og finansiering i Prop. 109 S (2011–2012), 
innkrevings- og takstopplegget i Prop. 44 S (2019 –2020), justerte rammer for prosjektet i 
Prop. 54 S (2020–2021) og økt kostnadsramme i Prop. 59 S (2021–2022). Lokalpolitiske 
vedtak ligger til grunn for Stortingets behandling, og Rogaland fylkeskommune er sammen 
med Stavanger kommune garantister for bompengelånet.  

Stortinget behandlet 6. juni 2024 et representantforslag om å redusere 
bompengebelastningen i Ryfast, jf. Dokument 8:117 S (2023–2024) og Innst. 386 S (2023–
2024). Under Stortingets behandling av representantforslaget ble det satt frem forslag om økt 
statlig andel i prosjektet. Dette fikk ikke flertall, og forslaget ble ikke vedtatt. Stortingets 
vedtak i saken retter seg mot tiltak for pendlere. I mitt svar på representantforslaget av 22. 
april 2024 gikk jeg gjennom ulike tiltak vurdert opp mot risikoen i prosjektets økonomi. Disse 
vurderingene står seg fortsatt. Jeg vil her gjenta at jeg mener redusert passeringstak er et 
treffsikkert tiltak som retter seg mot pendlere og andre storbrukere av Ryfast direkte. Det 
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0026 Oslo 
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Side 2 

underbygges av beregningene jeg viste til i svarbrevet, samtidig som jeg mener det ikke har 
for store ulemper for prosjektets økonomi.  
 
I oppfølgingen av vedtaket ga Rogaland fylkeskommune og Stavanger kommune uttrykk for 
en noe ulik tilnærming til forslaget om å utrede lavere passeringstak. Jeg står ved at dersom 
de to garantistene Rogaland fylkeskommune og Stavanger kommune skulle enes om å 
utrede tiltaket med lavere passeringstak, er jeg klar for å sette i gang arbeidet med å utrede 
tiltaket og forberede nytt saksgrunnlag.  
 
Regjeringen har i St. Meld. 14 (2023–2024) Nasjonal transportplan 2025–2036 lagt frem sine 
prioriteringer av tiltak i veisektoren for planperioden. Rammene for veisektoren er satt, og 
prioriteringene har vært gjennom grundig behandling i Stortinget. Mer statlige midler til å 
redusere bompengebelastningen til Ryfast ville forutsatt en prioritering av dette fremfor andre 
tiltak, og bety at andre prosjekter ville måtte skyves på i tid. Dette har ingen tatt til orde for.  
 
Regjeringen har også i forbindelse med Nasjonal transportplan 2025–2036 presentert sine 
prioriteringer av hvordan staten bidrar til å begrense bompengebelastningen i ulike 
bompengeprosjekter gjennom planperioden. Regjeringen har prioritert å videreføre 
tilskuddsordningen for reduserte bompengetakster utenfor byområdene, jf. kap. 1320, post 
73 på Samferdselsdepartementets budsjett. For de fleste prosjektene, inkludert Ryfast, bidrar 
staten gjennom tilskuddsordningen til at takstene er omtrent 10 pst. lavere enn det de ellers 
ville vært. Ryfast mottar 53,3 mill. kr. i 2025 gjennom ordningen. I perioden 2021–2024 har 
Ryfast mottatt om lag 200 mill. kr i statlig tilskudd. Dersom ordningen videreføres frem til 
Ryfast er nedbetalt vil staten bidra med over 1 mrd. kroner til reduserte bompengetakster i 
løpet av innkrevingsperioden.  
 
Representantforslaget viser til at Ryfast skal danne grunnlag for en felles bo- og 
arbeidsmarkedsregion for Nord-Jæren og Ryfylke. Den beskrivelsen er jeg enig i. Byggingen 
av Ryfast har gitt en ferjefri veiforbindelse mellom Nord-Jæren og Ryfylke. Bompengetaksten 
er et uttrykk for nytten som oppnås sammenlignet med situasjonen før prosjektet ble bygget. 
Et ferjeavløsningsprosjekt som Ryfast gir store fremkommelighets- og tidsgevinster for 
brukerne. Det er i tillegg etablert kollektivtilbud mellom Strand og Stavanger, med busstilbud 
gjennom Ryfast.  
 
Representantene viser til at Ryfast ikke har mottatt midler gjennom ordningen for 
ferjeavløsningsmidler, bl.a. fordi prosjektet ble besluttet før ordningen kom til. Videre viser 
representantene til at Ryfast ville mottatt minst 120 mill. kr årlig i statlige bidrag gjennom 
denne ordningen. Her er det flere forhold jeg ønsker å kommentere:  
 
Rv. 13 Ryfast er et statlig veiprosjekt som avløser et fylkeskommunalt ferjesamband 
(Stavanger–Tau). Staten skal ikke motta midler gjennom en fylkeskommunal ordning for sine 
prosjekter. Den fylkeskommunale ferjeavløsningsordningen gjelder for fylkeskommunale 
veiprosjekter som avløser fylkeskommunale ferjesamband som var i ordinær drift per 1. 
januar 2016, jf. Prop. 123 S (2015–2016) Kommuneproposisjonen 2017. Det er heller ingen 

https://www.regjeringen.no/contentassets/aaee20cf5a9e468ea97fd51638c42407/no/pdfs/stm202320240014000dddpdfs.pdf
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Sak/?p=65617&data=05%7C02%7CKari-Johanne.Hjeltnes@sd.dep.no%7C1171865a36de4c7a8be808dd4c31f9c3%7Cf696e1861c3b44cdbf765ace0e7007bd%7C0%7C0%7C638750499706790661%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ==%7C0%7C%7C%7C&sdata=r6ViV68vHNPwyFsfGenGg/nHe4e6k4+1HCANBdUOw5A=&reserved=0
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krav om at prosjektet ble vedtatt før ordningen ble opprettet i 2016, for å være omfattet av 
ordningen. I tillegg vil jeg presisere at ferjeavløsningsmidler beregnes ut fra nettoeffekten i 
inntektssystemet til fylkeskommunene når et ferjesamband avløses av ny vei, og er helt 
uavhengig av hva fylkeskommunen faktisk bruker til drift av ferjesambandet, jf. Prop. 121 S 
(2014–2015) Kommuneproposisjonen 2016. Nettoeffekten i inntektssystemet beregnes som 
redusert tilskudd gjennom delkostnadsnøkkelen for ferjer i inntektssystemet, fratrukket økt 
tilskudd gjennom delkostnadsnøkkelen for fylkesvei. Siden Ryfast som et statlig veiprosjekt 
ikke er omfattet av den fylkeskommunale ferjeavløsningsordningen, ble det ikke gjort noen 
beregninger av hva det kunne mottatt i ferjeavløsningsmidler hvis det hadde vært et 
fylkeskommunalt prosjekt. Men det er grunn til å anta at Ryfast ville mottatt svært lite eller 
ingenting i ferjeavløsningsmidler, dersom det hadde vært omfattet av ordningen. Dette 
henger sammen med at lange undersjøiske tunneler, som Ryfylketunnelen, har et høyt drifts- 
og vedlikeholdsbehov, noe som igjen innebærer at slike tunneler utløser et høyt beløp 
gjennom delkostnadsnøkkelen for fylkesvei. Et grovt anslag tyder på at dersom Ryfast hadde 
vært et fylkeskommunalt veiprosjekt, ville det utløst mer i økt tilskudd gjennom 
fylkesveinøkkelen enn reduksjonen i tilskudd gjennom ferjenøkkelen. Det ville derfor mest 
sannsynlig ikke vært et netto tap i inntektssystemet for fylkeskommunen, og prosjektet ville 
dermed heller ikke utløst ferjeavløsningsmidler.  
 
Når det gjelder henvisningen til merverdiavgift så vil jeg påpeke at ordningen med fritak for 
merverdiavgift i veisektoren ble fjernet i 2013. Utbygging og finansiering av rv. 13 Ryfast ble 
lagt frem for Stortinget etter et lokalt ønske om å etablere et ferjefritt veisamband mellom 
Nord-Jæren og Ryfylke. For å fremskynde prosjektet ble det vedtatt en finansiering basert på 
bompenger og lokale tilskudd, jf. Prop 109 S (2011–2012) og Innst. 363 S (2011–2012). Det 
ble gjennomført lokalpolitisk behandling i flere omganger, og samtlige kommuner med unntak 
av Forsand ga sin tilslutning til opplegget. I utgangspunktet skulle Ryfast finansieres uten 
statlige midler, men som følge av endringene i merverdiavgiftsloven ble det likevel gitt et 
statlig bidrag til utbyggingen. Staten har bidratt med 1,6 mrd. kroner til prosjektet for å hindre 
at bompengeselskapet, lokale myndigheter eller bilistene skulle bli negativt påvirket av 
endringen i merverdiavgiftsloven.  
 
Også i andre bompengeprosjekter er det stort engasjement for å fremme tiltak som reduserer 
bompengebelastningen for bilistene. I januar i år behandlet Stortinget Dokument 8:11 S 
(2024–2025) om bompengebelastning på E39 Mandal–Kristiansand i Agder. Der vedtok 
Stortinget å ikke gjøre endringer i bompengeopplegget, og representantforslaget ble ikke 
vedtatt. Jeg mener det er viktig at Stortinget gjennom behandling av representantforslaget for 
Ryfast bidrar til at vi sikrer størst mulig likebehandling av trafikanter og bompengeprosjekter.  
 
Felles for alle bompengeprosjekter er at Stortinget behandler og vedtar forutsetningene for 
utbygging og finansiering og innkrevingsopplegg før oppstart av prosjektene. Også lokale 
myndigheter er grundig involvert i form av lokalpolitisk behandling. Det er et helt sentralt 
prinsipp ved bompengeinnkreving på offentlig vei i Norge at beslutningene bygger på lokalt 
initiativ og lokale vedtak. Det innebærer bl.a. lokalpolitisk tilslutning til takstopplegg og 
bomstasjonsplassering. Stortinget vedtar prosjektet basert på de gitte forutsetningene og 

https://www.regjeringen.no/contentassets/4ef5685fd29741709368ca6322f7e04b/no/pdfs/prp201420150121000dddpdfs.pdf
https://www.regjeringen.no/contentassets/4ef5685fd29741709368ca6322f7e04b/no/pdfs/prp201420150121000dddpdfs.pdf
https://www.regjeringen.no/contentassets/f2724b7ac2404f36aead52e91812e8de/nn-no/pdfs/prp201120120109000dddpdfs.pdf
https://www.stortinget.no/globalassets/pdf/innstillinger/stortinget/2011-2012/inns-201112-363.pdf
https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Publikasjoner/Representantforslag/2024-2025/dok8-202425-011s/?all=true
https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Publikasjoner/Representantforslag/2024-2025/dok8-202425-011s/?all=true
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bompengeselskapets låneopptak og mulighet for betjening av gjeld er også basert på disse 
premissene. I tillegg har garantistene en viktig rolle ved å garantere for bompengelånet. 
Dette er et system vi alle er godt kjent med. Vi må ta på alvor at bompengeprosjektenes 
økonomi er sårbar og at vurderingene som ligger til grunn for takst- og innkrevingsopplegget 
er grundig forankret og gjennomarbeidet. Å åpne for endringer i ettertid i form av økte statlige 
bidrag vil bidra til å skape uheldige presedensvirkninger, og ikke minst gi rom for 
forventninger vi ikke kan innfri. Det vil danne grunnlag for en uheldig og uhåndterbar styring 
av veisektoren. Prioriteringene for veisektoren er forankret i transportplaner og godt funderte 
vedtak lokalt, regionalt og nasjonalt. Vi er alle tjent med å ivareta forutsigbarheten og 
prioriteringene som Stortinget og lokale myndigheter slutter opp om.   
 
 
Med hilsen 
 

 
Jon-Ivar Nygård 
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